
Protokół nr 43 

z XLIII sesji Rady Gminy Miasteczko Kraje ńskie 

w dniu 27 pa ździernika  2010r. 

XLIII sesja Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie  rozpoczęła się o godz.11.00 w 

sali Domu Kultury Miasteczko Krajeńskie. Przewodnicząca Rady  D. Pawlak 

otworzyła posiedzenie i powitała wszystkich zebranych. Szczególnie rodzinę pana 

Antoniego Jandy. W sesji wzięło udział 13 radnych, (radni Drzymała i Ryczek- 

nieobecni). Z sołtysów nieobecny był S. Baszczuk. Przewodnicząca powitała nowo 

wybranego sołtysa wsi Arentowo panią Renatę Szymocha. Stwierdziła także, że 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi  to quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji - listy obecności radnych oraz 

gości w załączeniu.   

Porządek obrad : 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie quorum, 
- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XLII sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia  24 
września  2010 r. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych. 
7. Informacja  o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Miasteczko Krajeńskie za rok 

szkolny 20009/2010. 
8. Informacja Wójta Gminy o postępie prac związanych z kanalizacją i oczyszczalnią 

ścieków w Gminie Miasteczko Krajeńskie 
9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Miasteczko 

Krajeńskie” Antoniemu Jandy. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Miasteczko 

Krajeńskie” Ludwikowi Nowak. 
11. Stanowisko Komisji Rolnictwa, Infrastruktury i Ochrony Środowiska w sprawie wysokości 

stawki podatku rolnego na 2011 rok. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rocznych stawek podatku od środków   

transportowych 
13. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 
14. Sprawy różne, wolne wnioski. 
15. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 
16. Zakończenie. 



  
W związku z planem podjęcia uchwał w sprawie nadania tytułów „ Zasłużony Dla 
Gminy Miasteczko Krajeńskie” oraz obecnością zaproszonych gości, zaproponowała 
zmienić kolejność niektórych punktów porządku obrad i tak: aby  w 3 punkcie było -    
Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Miasteczko 
Krajeńskie” Antoniemu Jandy; jako 4 punkt- Podjęcie uchwały w sprawie nadania 
tytułu „Zasłużony Dla Gminy Miasteczko Krajeńskie” Ludwikowi Nowak, poza tym 
wprowadza punkty: jako punkt 11- Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 
2010 rok, jako punkt 12 – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXXIX/194/2010 z dnia14 czerwca 2010 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki 
długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Poznaniu oraz jako punkt 14 – Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia i 
przystąpienia Gminy Miasteczko Krajeńskie do realizacji projektu „W tęczowej  szkole 
wszystko widzisz i wiesz” współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego. 
 

Porządek obrad po zmianach wyglądał następująco: 

1. Sprawy regulaminowe: 
- otwarcie sesji, 
- stwierdzenie quorum, 
- informacja nt. porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XLII sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie z dnia  24 
września  2010 r. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Miasteczko 
Krajeńskie” Antoniemu Jandy. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony Dla Gminy Miasteczko 
Krajeńskie” Ludwikowi Nowak 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
7. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
8. Informacja w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych. 
9. Informacja  o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Miasteczko Krajeńskie za rok 

szkolny 20009/2010. 
10. Informacja Wójta Gminy o postępie prac związanych z kanalizacją i oczyszczalnią 

ścieków w Gminie Miasteczko Krajeńskie 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2010 rok 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/194/2010 z dnia14 czerwca 2010 

roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rocznych stawek podatku od środków  
transportowych 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia i przystąpienia Gminy Miasteczko Krajeńskie    
      do realizacji projektu „W tęczowej  szkole wszystko widzisz i wiesz” współfinansowanego    
      ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego. 



15. Stanowisko Komisji Rolnictwa, Infrastruktury i Ochrony Środowiska w sprawie wysokości 
stawki podatku rolnego na 2011 rok. 

16. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych i sołtysów. 
17. Sprawy różne, wolne wnioski. 
18. Ustalenie terminu następnej sesji Rady Gminy. 
19. Zakończenie. 

 
 
Ad.2. 
 
Przyjęcie protokołu z obrad XL sesji Rady Gminy Miasteczko Krajeńskie w dniu 13 
lipca 2010 roku. Radna Świadek  powiedziała, że z  protokołem się zapoznała i prosi 
o przyjęcie go bez czytania.  
 
Głosowanie: 13 głosów „za” na 13 obecnych radnych 
 
Ad.3. 

Przewodnicząca Rady D.Pawlak ogłosiła podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony 
Dla Gminy Miasteczko Krajeńskie” Antoniemu Jandy. Wszyscy obecni wstali z miejsc – 
uchwała została podjęta przez aklamację. 
 
Ad.4. 

Przewodnicząca Rady D.Pawlak ogłosiła podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony 
Dla Gminy Miasteczko Krajeńskie” Ludwikowi Nowak. Wszyscy obecni wstali z miejsc – 
uchwała została podjęta przez aklamację. 
 
Następnie rodzinie Śp. Antoniego Jandy Wójt Gminy Karol Jagodziński oraz Przewodnicząca 
Rady Daniela Pawlak wręczyli akt nadania tytułu oraz kwiaty. Z uwagi na nieobecność 
rodziny Śp.Ludwika Nowaka akt nadania tytułu został tylko odczytany. 
Przewodnicząca Rady zarządziła uczczenie pamięci Zasłużonych minutą ciszy. 
 

Ad.5. 

Sołtys Klesa  wystąpił z wnioskiem, aby zabezpieczyć piasek do posypywania na 

każdą ulicę oraz aby zaopiekować się osobami samotnymi przed sezonem zimowym. 

Wójt Gminy  odpowiedział, że piasek będzie zapewniony tak jak co roku, wspomniał 

także o regulaminie utrzymania zimowego, który zostanie niebawem opublikowany. 

Będą w nim zawarte zasady i kolejność zimowego utrzymania dróg. 

Kierownik  GOPS w Miasteczku A.Beta ńska   zapewniła, że mieszkańcy gminy 

zwłaszcza osoby samotne są stopniowo odwiedzane i w razie potrzeby mają opał na 

zimę zapewniony.  



Ad.6. 

Przewodnicz ąca Rady D.Pawlak  poinformowała, ze okresie między kadencyjnym 

pełniła dyżury w każdą środę, brała udział w posiedzeniach komisji przed sesją, brała 

udział w pogrzebie pani vice burmistrz z Łobżenicy. Poza tym większość czasu 

spędza na opracowywaniu sprawozdania z działalności Rady za mijającą kadencję. 

Ad.7. 

Wójt Gminy K.Jagodzi ński  najpierw przedstawił wszystkie wydane w tym okresie 

zarządzenia. Wspomniał także o: 

- podpisanej umowie z Gmina Białośliwie na dostawę wody – już pierwsze odczyty 

miały miejsce i dokumenty też są przekazane. W planie jest przeprowadzenie 

rozmów z Gmina Wysoka na temat dostawy wody w razie awarii w ich sieci. 

- oddano plac budowy pod oczyszczalnię wybranemu wykonawcy, 

- zakończenie budowy chodnika na ul.Słonecznej, 

- obyły się Dni Krajny w senacie pod kierunkiem senatora Augustyna, 

- Dni Patrona Szkoły Podstawowej- podziękował za podtrzymanie tej tradycji, bo jest 

to duże przeżycie szczególnie dla małych dzieci, 

- odbyło si poinformowała, ze okresie między kadencyjnym pełniła dyżury w każdą 

środę, brała udział w posiedzeniach komisji przed sesją, składała z spotkanie wójtów 

i burmistrzów w Rosnówku, gdzie mówiono o zmianie ustawy o planowaniu 

przestrzennym, 

- uroczyste otwarcie obiektu uniwersytetu poznańskiego w Pile- znakomity obiekt, 

świetnie wyposażona placówka i wielcy naukowcy, 

- praca na rzecz lokalnego LGD – właśnie za godzinę ma się odbyć walne 

zgromadzenie, 

- dni otwarcia Państwowego Inspektora Sanitarnego w Pile. 

 

Ad.8. 



Informacje w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych wójta przewodniczącego 

rady oraz radnych przedstawiła sekretarz M.Góra . Ponadto także  7 osób – 

kierowników jednostek organizacyjnych gminy. Naczelnik Urzędu Skarbowego 

stwierdził drobne niezgodności w 9 przypadkach. Chodziło o pewne rozbieżności z 

adresami posiadanych nieruchomości, ich powierzchnią, wartością rynkową lub o 

niewskazanie spadku po zmarłej osobie. W jednym przypadku nie wykazano 

dzierżawy, więc urząd skarbowy przeprowadzi kontrolę. 

Ad.9. 

Sekretarz M.Góra  przedstawiła informację o stanie realizacji zadań oświatowych w 

naszej gminie za poprzedni rok szkolny. Na podstawie danych dyrektorów szkół i 

przedszkola widać, że spada liczba uczniów i w związku z tym niższa też jest 

subwencja. Przy czym nie zmienia się liczba uczniów w grupach, co rodzi 

zwiększone koszty. Postępy w nauce są zauważalne, ponieważ uczniowie osiągają 

coraz lepsze wyniki z egzaminów na koniec 6 klasy szkoły podstawowej i 3 

gimnazjum. Realizowane są dowozy coraz liczniejszej grupy dzieci jako zadanie 

gminy. Refundujemy koszty dowozu dzieci niepełnosprawnych i ich opiekunom. 

Refundujemy koszty dowozu dzieci do szkól specjalnych. Realizowane SA programy- 

„wyprawka szkolna” – ze środków od wojewody oraz  stypendia szkolne, 

dofinansujemy kształcenie uczniów młodocianych. Kontrolowane są także obowiązki 

nauki. 

Przewodnicz ąca Pawlak  poprosiła, żeby następnym razem znalazła się w tej relacji 

informacja o losach naszych absolwentów pod kątem wyników osiąganych na  

egzaminach końcowych  

Sekretarz  odpowiedziała, że gro tych uczniów trafiła do szkół średnich, niewiele do 

zawodówek, pojedyncze osoby znalazły się w hufcach pracy. 

Ad.10. 

Podinspektor ds.inwestycji  w Urzędzie Gminy Miasteczko Krajeńskie pan 

R.Chmielnicki przedstawił aktualny stan zaawansowanych robót kanalizacyjnych w 

naszej gminie. Powiedział, ze zostali zmuszeni do zmiany harmonogramu prac w 

Miasteczku ze względu na przyspieszenie realizacji budowy obwodnicy, która będzie 

biegła przez Miasteczko oraz ze względu na trudności w postaci 



niezidentyfikowanych przewodów  położonych na trasie wykopów na ulicy 

Kościuszki. Konieczne było przeprojektowanie części dokumentacji i całe 

postępowanie administracyjne rozpocząć na nowo. W czwartek w Poznaniu ta 

dokumentacja ma być sfinalizowana. Procedury przetargowe na wyłonienie 

wykonawcy sprawiły, ze przed okresem zimowym nie zdołamy wykonać całości 

zaplanowanych prac na ten rok. Dlatego wcześniej rozpoczęliśmy prace 

kanalizacyjne w Miasteczku, a prace na oczyszczalni są przeniesione na drugi rok. 

Systematycznie następuje odtwarzanie nawierzchni dróg, najpierw powiatowych, a 

potem przyjdzie kolej na drogi gminne. Prace obecnie trwają na ul. Dąbrowskiego, bo 

na ul. Kościuszki  czekamy na zakończenie procedur ze względu na zmianę projektu. 

Problemy techniczne są na bieżąco rozwiązywane. Mieszkańcy zgłaszają swoje 

uwagi, choć uzgodnienia już były wcześniej. Jednak projektant i tak te korekty 

wykonuje. Jeśli chodzi o oczyszczalnie, to teraz przygotowywany jest plac pod 

budowę, ogrodzenie, droga dojazdowa, świerki zostały przesadzone w inne miejsce. 

Radny Banasik  zapytał kiedy mieszkańcy Brzostowa będą mogli się przyłączyć do 

oczyszczalni. 

R.Chmielnicki  odpowiedział, że powadzone są rozmowy, będzie to niedługo 

możliwe, ale trzeba wszystkie szczegóły dopracować i uzgodnić z wykonawca 

oczyszczalni.  Technicznie jest to możliwe, zależy nam na tych ściekach, bo 

potrzebne są do przeróbki, więc tez tego chcemy, ale trzeba uzyskać zgodę na 

użytkowanie tej sieci, poza tym każdy mieszkaniec musi mieć projekt instalacji 

wewnętrznej i nastąpi podłączenie. 

Radna Ozimek  zapytała – na czyj koszt zostaną zamontowane wodomierze u 

odbiorców wody np. w budynkach inwentarskich. 

R.Chmielnicki  odpowiedział, że liczniki kupuje Gmina. 

D.Pawlak  zapytała kiedy będzie zbierana druga część  pieniędzy od mieszkańców 

Miasteczka. 

R.Chmielnicki  odpowiedział, że planowane zakończenie inwestycji w Miasteczku 

jest na 2012 rok więc jeszcze jest na to czas. 

Ad.1.  



Ze względu na nieobecność skarbnika projekt uchwały w sprawie zmian w 

bud żecie przedstawiła   D. Skibińska - główny księgowy Urzędu Gminy. Radni byli 

zapoznani z projektem i nie nieśli uwag. 

Głosowanie:  13 głosów „za” na 13 obecnych radnych 
 
Rada Gminy Miasteczko Krajeńskie podjęła uchwałę Nr XLIII/214/2010  w sprawie 

zmiany w budżecie gminy na 2010 rok. Uchwała stanowi załącznik Nr 4  do 

protokołu. 

Ad.12. 

W sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/194/2010 z dnia 14 czerwca 2010 roku w 
sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu z uwagi na nieobecność skarbnika 
oraz na fakt, że projekt ten był  przedstawiony i dokładnie przeanalizowany przez 
radnych na komisjach, Przewodnicz ąca Rady   odstąpiła od jego zreferowania             
i odczytała go w całości. Radni nie wnieśli uwag. 
 

 
Głosowanie:  13 głosów „za” na 13 obecnych radnych 
 
Rada Gminy Miasteczko Krajeńskie podjęła uchwałę Nr XLIII/215/2010  w sprawie 
zmiany uchwały Nr XXXIX/194/2010 z dnia 14 czerwca 2010 roku w sprawie 
zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu.  
Uchwała stanowi załącznik Nr 5  do protokołu. 
 
Ad.13. 
Na temat uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych 
wójt powiedział, że propozycje stawek zawarte w projekcie są podniesione o 
wskaźnik 2,6 % tak jak wszystkie pozostałe stawki podatkowe na przyszły rok i ze 
względu na problemy budżetowe prosi o ich poparcie. 
Wice przewodnicząca Świadek odczytała propozycje wszystkich stawek w 
poszczególnych kategoriach zaproponowane przez wójta w załączniku do projektu 
uchwały. Radni poparli te propozycje i nie wnieśli uwag. 
 
Głosowanie:  13 głosów „za” na 13 obecnych radnych 
 
Rada Gminy Miasteczko Krajeńskie podjęła uchwałę Nr XLIII/216/2010  w sprawie 
określenia rocznych stawek podatku od środków transportowych. Uchwała stanowi 
załącznik Nr 6  do protokołu. 
 
 



Ad.14. 
M. Boć – Ochyra - dyrektor Zespołu Szkół w Miasteczku Kra jeńskim  
przedstawiła pokrótce program oparty za środkach z Europejskiego Funduszu 
Społecznego pn.” W tęczowej szkole wszystko widzisz i wiesz”. Będzie on oparty na 
trzech kierunkach: 
- problemy z dyslekcją 
- mała motoryka 
- zainteresowania matematyczno-przyrodnicze. 
Środki  w kwocie 60 tys. maja być wydatkowane m.in. na pomoce dydaktyczne          
( laptopy, drukarki, projektor), wyjazdy na basen, wyjazdy przyrodnicze w plener, itd. 
Środki te najpierw  będą zaliczkowane, a dopiero potem wydatkowane, więc nie 
będzie potrzeby ich refundacji. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt tej uchwały. 
 
Głosowanie:  13 głosów „za” na 13 obecnych radnych 
 
Rada Gminy Miasteczko Krajeńskie podjęła uchwałę Nr XLIII/217/2010  w sprawie 
zatwierdzenia i przystąpienia Gminy Miasteczko Krajeńskie  do realizacji projektu „W 
tęczowej  szkole wszystko widzisz i wiesz” współfinansowanego   ze środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego. Uchwała stanowi załącznik Nr 7  do 
protokołu. 
 
Ad15. 
Radny Klesa  przedstawił stanowisko Komisji Rolnictwa, Infrastruktury i Ochrony 
Środowiska w sprawie propozycji przyjęcia stawki podatku rolnego na 2011 rok w 
wysokości 35 zł, czyli o wzrost do roku ubiegłego o 2,6 %. 
Radni byli zapoznani z tym stanowiskiem wiec nie podjęli dyskusji.  
 
Głosowanie:  12 głosów „za” , 1 głos „się wstrzymał” na 13 obecnych radnych 
 
Rada Gminy Miasteczko Krajeńskie przyjęła stanowisko Komisji Rolnictwa, 
Infrastruktury i Ochrony Środowiska w sprawie propozycji przyjęcia stawki podatku 
rolnego na 2011 rok w wysokości 35 zł, czyli o wzrost do roku ubiegłego o 2,6 %. 
 
Przewodnicz ąca Rady  przekazała pisemne stanowisko Komisji Rolnictwa, 
Infrastruktury i Ochrony Środowiska w tej sprawie Wójtowi Gminy celem dalszej 
realizacji. 
 
Ad.16. 
 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Wójt  przekazał informacje na temat: 
 



 




